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Het gaat goed met Nederland horen we in de media. Mensen hebben weer meer 
uit te geven en geven ook meer uit. Daardoor wordt mede de groei van de 
economie aangewakkerd. 
Het gaat goed met de gemeente Epe zien we in de begroting.  
Jarenlang voorzichtig financieel beleid, “eerst sparen dan uitgeven” is mij vooral bijgebleven, levert een 
mooie uitgangspositie op voor financiële investeringen in het komende jaar. 
Er is ruimte om nieuwe zaken op te pakken zowel incidenteel als structureel.  
Hier kom ik straks op terug. 
 
Haal de natuur binnen 
Er werd op de avond over natuureducatie, door een ambtenaar gesproken over de 
natuur binnen halen binnen de gemeente en het dorp Epe. 
 
Door bv. hagen-linten aan te planten die buiten de diverse dorpen beginnen en zo het dorp 
binnen gaan tot misschien wel aan het centrum toe. Het zou er dan uitnodigend uit gaan zien.  
Zij kunnen doorbroken worden door hier en daar een boom uit de haag te laten komen. 
Waarom hagen? Zij zijn makkelijk in het onderhoud 
Afhankelijk van wat voor soort haag, hoeft er maar een keer in het jaar gesnoeid te worden, nodigen ze 
zij niet uit om rommel in te gooien, kunnen ze dienst doen als beschermende factor tussen weg en 
fietspad en ze geven een rustig beeld. 
 
Landelijk worden de gemeenten gestimuleerd, ook financieel, om naar een groener beleid over te gaan. 
Een goed en mooi moment om aan te grijpen. 
De dorpen in de gemeente Epe zijn omringt door prachtige natuur wat het alleen maar makkelijker 
maakt om daar gebruik van te maken. 
Er zijn een aantal prachtige groene, door bomen omlijste toegangswegen naar de dorpen Epe, Emst en 
Vaassen, deze hebben zo wie zo al behoorlijk geleden en nog te lijden, maar ze zijn er nog, al dan niet 
geheel compleet.  
 
We zijn blij met de bijstelling van het plan voor de reconstructie van de Heerderweg, dat dankzij 
burgerinitiatief, ondanks te late inzet toch lukt. De ideeën waar wij aandacht voor vroegen in juni 2014 
en toen niet mogelijk waren, lijken nu wel meegenomen te worden in het aangepaste plan. 
We blijven wel aandacht vragen voor de fietsers op de fietspaden, mede door de groter wordende 
verschillen in snelheid  van fietsers en verschillende soorten gebruikers van de fietspaden. 
We vragen ons daarbij ook af of het instellen van maximaal 60 km op buitenwegen waar nog geen 
snelheidsgebod is aangegeven een reële mogelijkheid is, waardoor de verkeersveiligheid lijkt toe te 
nemen. 
 
Natuur educatie avond, hoe nu verder: 
Naar onze mening zou de verantwoordelijkheid voor natuureducatie voor kinderen, jeugd, bij de 
gemeente in samenwerking met scholen, moeten liggen. Zodat de gemeente scholen kan adviseren, en 
kan motiveren.  
De gemeente heeft de verantwoordelijkheid voor de lessen gelegd bij de stichting PROO maar kan altijd 
aandacht vragen voor een in haar ogen belangrijk onderwerp. 



 
Een natuur/ruimtelijk/duurzaamheid platform creëren, waarbij organisaties 
aangesloten zijn die op een of andere manier iets doen met de natuur of 
aanverwant: daar staan we geheel achter. Een voorbeeld hiervan is te vinden in 
de gemeente Zwolle. 
Om hieraan een website te koppelen waar iedereen informatie omtrent 
verschillende organisaties en bedrijven op kan vinden die op een of andere 
manier actief zijn met natuur, ecologische ontwikkeling of duurzaamheid zou nuttig zijn.  
Ook zou de gemeente op zo’n platform vroegtijdig zijn plannen kunnen  
presenteren en de burger om response vragen. 
Verder werd op de eerste informatieavond over natuureducatie geopperd een soort markt/beursvloer 
te helpen organiseren waar deze organisaties, bedrijven zich presenteren die op een of andere manier 
met dit onderwerp betrokken zijn en waar dan ook alle scholen voor uitgenodigd worden. Er zijn tal van 
voorbeelden van organisaties die hiervoor uitgenodigd kunnen worden: Een soort snuffel natuur 
educatie markt. 
 
Over duurzaamheid en energie 

De doorontwikkeling van zonne-energie opwekken op openbare gebouwen, het verduurzamen van 

gemeentelijk onroerend goed (isolatie, verlichting systeem, verwarming, zonnepanelen etc) zijn ons 

inziens mogelijkheden om een voorbeeldfunctie te geven. Er was ooit sprake van een “zonnepark” op de 

oude stort aan de Pollenseveenweg in Emst, is dat volledig van de baan? 

Samen met onze Cleantech-partners werken aan de ontwikkeling van duurzame  technologieën lijkt 

GroenLinks een logische stap die gelukkig al wordt ingezet, maar we willen het belang hiervan 

onderstrepen. 

 

Onze vraag: is het streven naar biologisch duurzaam geteeld voedsel in alle overheid en semioverheid 

faciliteiten een mogelijkheid? 

Het is nog steeds noodzakelijk om burgers te blijven stimuleren energiebesparende maatregelen te 

nemen: o.a. de reeds genoemde voorbeeldfunctie maar ook door gaan met verstrekken van leningen 

hiervoor. 

Een belangrijk onderwerp dat hierop aansluit is het stimuleren van de bevolking om naast het goed 
gescheiden houden van diverse herbruikbare grondstoffen, 0 kg restafval in te leveren.  
Het verdient aandacht om de mogelijkheden van gebruik van de rijkssubsidie hiervoor uit te zoeken 
en eventueel te benutten. 
 
Overlast 

Er komen nog steeds klachten over geluidsoverlast bij evenementen in de dorpen. Iedereen weet dat als 

je in het centrum van een dorp woont je naast de lusten ook een deel van de lasten meekrijgt.  

In hoeverre vermindert het plezier dat je hebt van evenementen als een lager maximaal toegestane 

aantal Db bij deze evenementen wordt vastgesteld? 

Het instellen van vuurwerkvrije zones is in de gemeente voorlopig lastig te realiseren. Er komt wel 

langzamerhand een landelijke beweging om dit algemeen in te stellen, centraal te gaan regelen. 

Wij zijn benieuwd hoe dit afloopt. 

 
 

 



Het Apeldoorns kanaal 

Naar ons inzicht moet er geen energie gestoken worden in een “overtoom “ over de A50 en geen 

verdere aantasting van natuurwaarde door uitbreidingen van recreatie voorzieningen buiten wat nu is 

vastgesteld. Samenhangend daarmee zou er geen jachthaven in onze gemeente bij het kanaal gemaakt 

moeten worden. De te verwachten opbrengst per dag lijkt hoog ingezet, wordt dat geen luchtfietserij op 

het water? 

De opmerking: “eventuele bevaarbaarheid gaat nog heel lang duren, dat maken wij niet meer mee” kan 

ons niet gerust stellen. Met ons huidige inzicht worden pogingen tot bevaarbaar maken duur en niet 

betaalbaar uit de te verwachten opbrengsten. Daarmee zadelen we de bevolking op met een 

“hypotheek op de toekomst” waarbij de rente niet betaald kan worden. 

De pleziervaart heeft ernstig te maken met vergrijzing van motorboot bezitters, de bootjes worden lastig 

te verkopen, er schijnt asbest in verwerkt en de motoren zijn in zekere mate vervuilend. 

 

Kansen voor groei? 

Een intensieve samenwerking met TRIADA en andere verhuurders voor het huisvesten van 

statushouders, om aan de door de rijksoverheid gestelde eisen te voldoen levert een kleine aanwas van 

de bevolking op, het kan bijdragen de dreigende ontgroening af te remmen. 

Wel moet er gewerkt worden aan een goed integratie plan voor statushouders, waarbij de 

deskundigheid van bestaande organisatie met de nodige ervaring gebruikt wordt en ook wordt verdiept. 

 
Ook het structureel verhogen van het revolving  fund voor startersleningen kan naast de bouw van 
geschikte woningen, zowel voor starters als voor mensen die al langer zelfstandig wonen en willen 
doorstromen, zorgen voor lichte groei. 
 
Speciale aandacht 

Zoals eerder vermeld kom ik terug op de opmerking “het gaat goed”. Volgens diezelfde media die dit 

vermelden, zijn er ook groepen mensen die niet profiteren van die groei. 

Ik wil hier vooral de groep chronisch zieken en gehandicapten benoemen die “last” hebben van een 

“stapeleffect”: vaak geen hogere inkomsten wel een stijging van hun kosten om diverse redenen 

(medicijnen, hulpmiddelen, extra reiskosten, aanpassingen in woning, enz) 

Ik wil het college verzoeken om eens te zoeken naar de mogelijkheid om het eigen risico van mensen die 

een inkomen hebben tot 120% van het minimum loon (in Epe ca 820 mensen) en behoren tot de groep 

chronisch zieken en/of gehandicapten (een deel van die 820) volledig te vergoeden. 

Er zijn gemeenten in Nederland, oa Groningen waar mensen uit deze groep, na een aanvraag te hebben 

gedaan (compleet met bewijs van huisarts, specialist of apotheek), medio februari het volledige eigen 

risico van het lopende jaar (in 2016 € 385,-) op hun rekening gestort krijgen. 

We zijn dan niet met een sociaal experiment bezig, het wordt al gedaan in den lande. De VVD heeft een 

aantal maanden geleden al aan gegeven dat ze voor bepaalde onderwerpen voor groepen mensen met 

een laag inkomen wel een handreiking willen doen, dus hier kunnen ze gerust en wat ons betreft graag 

aan meewerken, dit is hun kans. 

Er wordt nu in Groningen gekeken of de verzekeraar  Menzis dit mee kan nemen in haar collectieve 

verzekering, dat heeft nadelen, maar er zijn waarschijnlijk diverse mogelijkheden: dus mijn verzoek aan 

het college, wilt u dit eens uitzoeken. 

 
 



Vrij Willig Werken 
Als Vrije mensen willen we graag werken. 
Dit doen we Willig, vanuit een gevoel van verantwoordelijkheid en 
betrokkenheid.  
We kunnen vrijwillig werken en als we geluk hebben, kunnen we werken met 
een inkomen. 
Prachtig dat er zoveel enthousiaste mensen zijn die hun tijd vrijwillig inzetten. 
Bij statushouders vind ik het belangrijk om het grote niets doen te doorbreken 
en als ze het willen 
 
en geschikt zijn, vrijwilligerswerk te laten doen. 
Maar wel vrijwilligerswerk dat niet leidt to verdringing op de arbeidsmarkt. 
 
Het wordt spijtig als we zien dat enthousiaste mensen ingezet worden door organisaties, bedrijven en 
zelfs gemeenten, op plekken die betaald zouden moeten worden. 
Arbeidsverdringing noemen we dit en het kan ervoor zorgen dat een heleboel mensen langzamerhand in 
de bijstand belanden. 
Economisch gezien dreigt dan een fiasco, maar het is haast nog erger op sociaal gebied. Er lijkt geen 
erkenning en waardering meer te zijn voor bepaalde arbeid: “iedereen kan het” 
Ieder mens wil gewaardeerd  worden, voelt zich daar goed bij en kan dan ook als mens goed 
functioneren, dat geld ook voor de arbeid die deze mens doet. 

 
 
Een goed functionerend en gelukkig mens is een bouwsteen van onze 
samenleving. 
 
 
 
 
 
 
            
 


